

REGULAR PUBLIC MEETING
Monday January 15, 2024
7:00 P.M.
RÉUNION PUBLIQUE ORDINAIRE
Lundi 15 janvier 2024
19 h 00
MINUTES/ PROCÈS-VERBAL

ATTENDANCE

Mayor Normand Pelletier
Deputy mayor Denis McIntyre
Councillor Jean Robert Haché
Councillor Lisa Pelletier
Councillor Leigh Walsh
Councillor Cynthia Good-Cormier
Councillor Ken Chartrand

Employees
Gilles Legacy, CAO
Lilianne Cayouette, Municipal clerk
Yves Fournier

EMO
Ken McGee
Charles Stewart
Jamie Innis

Media: 0
Public: 1
RCMP:0

CALL TO ORDER

Mayor Pelletier called the meeting to order

APPROVAL OF THE AGENDA

Moved by Deputy mayor Denis McIntyre and seconded by councillor Good-Cormier that the agenda be accepted as presented.

ADOPTION OF MINUTES

Moved by councillor Haché and seconded by councillor Walsh that the minutes of the Regular Meeting of December 18, 2023, be accepted as presented.

**CONFLICT OF INTEREST
DECLARATIONS**

- Nil

**DELEGATIONS/PETITIONS/
PRESENTATIONS**

Manager of operations for justice and public safety Kenneth McGee accompanied by the towns coordinators Charles Stewart and Jamie Innis made a presentation at the end of the meeting concerning the two storms surge that

PRÉSENCE

Maire Normand Pelletier
Maire adjoint Denis McIntyre
Conseiller Jean Robert Haché
Conseillère Lisa Pelletier
Conseiller Leigh Walsh
Conseillère Cynthia Good-Cormier
Conseiller Ken Chartrand

Employé(e)s
Gilles Legacy, Directeur général
Lilianne Cayouette, Greffière municipale
Yves Fournier

EMO
Ken McGee
Charles Stewart
Jamie Innis

Média: 0
Public: 1
GRC :0

OUVERTURE DE LA RÉUNION

Le maire Pelletier déclare la séance ouverte.

APPROBATION DE L'ORDRE DU JOUR

Proposé par le maire adjoint Denis McIntyre et appuyé par la conseillère Good-Cormier que l'ordre du jour soit accepté tel qu'il a été présenté.

ADOPTION DES PROCÈS-VERBAUX

Proposé par le conseiller Haché et appuyé par le conseiller Walsh que le procès-verbal de la réunion ordinaire du 18 décembre 2023 soit accepté tel que présenté.

**DÉCLARATION DES CONFLITS
D'INTÉRÊTS**

- Néant

**INTERVENTIONS PUBLIQUES /
PÉTITIONS / PRÉSENTATIONS**

Le gestionnaire des opérations pour la justice et la sécurité publique, Kenneth McGee accompagné des coordinateurs municipaux, Charles Stewart et Jamie Innis, a fait une présentation à la fin de la réunion concernant

we experienced last week. He mentioned that the new town needed an updated EMO plan. He also told council that in the very near future he would come to do a tabletop exercise with them.

STATEMENT BY MEMBERS OF COUNCIL

Mayor Pelletier shared with public the new phone application that the town is now using to pass messages in the new community and asked everybody to share so we can get everybody to sign in.

Deputy mayor McIntyre wanted to congratulate the Charlo Fire department for winning a free Ruth Lee training Manikin from ALG Safety Inc through the Volunteer Heroes application.

Councillor Chartrand made a statement to show his gratitude towards the public works staff for their dedication and hard work.

REPORTS AND RECOMMENDATIONS FROM COMMITTEE AND PRIVATE MEETINGS

Protective Services Committee

- Recommend accepting and filing the Fire chief's monthly report.
- Recommend accepting and filing the Restigouche County SPCA's monthly report.

Moved by deputy mayor McIntyre and seconded by councillor Pelletier that the recommendations of the Protective Services Committee presented on January 8, 2024, be approved.

Public Works Committee

- Recommend accepting and filing the Director of Public Works monthly report.

Moved by councillor Chartrand and seconded by councillor Walsh that the recommendations of the Public Works Committee presented on January 8, 2024, be approved.

Parks, Recreation & Culture Committee

les deux tempêtes que nous avons vécues la semaine dernière. Il mentionne que la nouvelle ville a besoin d'un plan d'urgence mis à jour. Il a également dit au conseil que dans un avenir très proche, il viendrait effectuer un exercice sur table avec eux.

EXPOSÉS DES MEMBRES DU CONSEIL

Le maire Pelletier a partagé avec le public la nouvelle application téléphonique que la ville utilise maintenant pour transmettre des messages dans la nouvelle communauté et demande à tous de la partager afin que tout le monde puisse s'inscrire.

Le maire adjoint McIntyre désire féliciter le service d'incendie de Charlo pour avoir gagné un mannequin de la formation Ruth Lee d'ALG Safety Inc. via l'application Héro Volontaire.

Le conseiller Chartrand fait une déclaration afin de témoigner sa gratitude envers le personnel des travaux publics pour leur dévouement et leur travail acharné.

RAPPORTS ET RECOMMANDATIONS DES COMITÉS ET RÉUNION HUIS CLOS

Comité de Services de protection

- Recommande d'accepter et de mettre en filière le rapport mensuel des chefs pompiers
- Recommande d'accepter et de mettre en filière le rapport mensuel de la SPA du Restigouche

Proposé par le maire adjoint McIntyre et appuyé par la conseillère Pelletier que les recommandations du Comité de services de protection présenté le 8 janvier 2024 soient approuvées.

Comité de travaux publics

- Recommande d'accepter et de mettre en filière le rapport mensuel du directeur des travaux publics.

Proposé par le conseiller Chartrand et appuyé par le conseiller Walsh que les recommandations du Comité de travaux publics présenté le 8 janvier 2024 soient approuvées.

Comité de Pars, Loisir et Culture

- Recommend accepting and filing the Facilities Manager's monthly report.

Moved by councillor Haché and seconded by by councillor Good-Cormier that the recommendations of the Parks, Recreation & Culture Committee presented on January 8, 2024, be approved.

Personnel & By-laws Committee

- Nil

Community Development and Planning Committee

- Nil

Finance and General Government Committee

- Recommend accepting the CAO's monthly report

Moved by councillor Good-Cormier and seconded by councillor Haché that the recommendations of the Finance and General Government Committee presented on January 8, 2024, be approved.

ENQUIRIES OF COMMITTEES

- Nil

MOTIONS AND RESOLUTIONS

- Nil

APPOINTMENTS TO COMMITTEES

- Nil

ADJOURNMENT

Moved by councillor Haché that the meeting adjourns at 7:05 p.m.

QUESTION PERIOD

A member of public asked members of council if they were thinking of closing the bar stretch in Charlo for the winter due to all the storm surge, and he was told that Department of Transportation had to make that decision since they are responsible for that part.

Mayor/Maire

- Recommande d'accepter et mettre en filière le rapport mensuel du gérant des installations.

Proposé par le conseiller Haché et appuyé par la conseillère Good-Cormier que les recommandations du Comité de Parcs, Loisir et Culture, présentées le 8 janvier 2024, soient approuvées.

Comité Personnel et d'arrêts

- Néant

Comité du développement communautaire et d'urbanisme

- Néant

Comité de finance et gouvernement général

- Recommande d'accepter le rapport mensuel du directeur général.

Proposé par la conseillère Good-Cormier et appuyé par le conseiller Haché que les recommandations du comité de finance et gouvernement général présenté le 8 janvier 2024 soient approuvées.

QUESTIONS DES COMITÉS

- Néant

MOTIONS ET RÉOLUTIONS

- Néant

NOMINATIONS À DES COMITÉS

- Nil

AJOURNEMENT

Proposé par le conseiller Haché que la réunion ajourne à 19 h 05

PÉRIODE DE QUESTIONS

Un membre du public a demandé aux membres du conseil s'ils envisageaient de fermer la rue à la plage pour l'hiver en raison de toutes les tempêtes, et on lui a répondu que le ministère des Transports devait prendre cette décision puisqu'il était responsable de cette partie.

Clerk/Greffière

